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  Akademický senát FZS TUL 
   | Zápis z jednání 

 
 

 
Zápis č. 1/2024 z jednání Akademického senátu FZS TUL 

dne 29. ledna 2024 
 

 
Přítomni: Jiří BENEŠ on-line, Nikol BENEŠOVÁ, Filip DVOŘÁK, Jakub KYNCL, Vojtěch LINDAUER, Barbora 

MAŠKOVÁ, Jan MORAVA, Jakub REČEK, Tomáš ROUBÍČEK, Magda HOLÁ (tajemnice AS FZS TUL) 

Hosté: Karel CVACHOVEC, Lenka KOZÁKOVÁ 

 

Zahájení: Předseda zahájil jednání Akademického senátu Fakulty zdravotnických studií Technické univerzity  

v Liberci (dále jen AS FZS TUL) a konstatoval jeho usnášeníschopnost. Následně jmenoval skrutátory a přečetl 

program zasedání. Požádal o zařazení bodu Vyhlášení řádných voleb AS FZS TUL a prominutí sedmidenní lhůty. 

Následně bylo hlasováno o programu zasedání, bod Vyhlášení voleb byl zařazen před bod Různé a aktualizovaný 

program byl jednohlasně odsouhlasen. 

 

Skrutátoři:  Tomáš ROUBÍČEK 

 Barbora MAŠKOVÁ 

 

 

 

Program jednání: 

1. Zápisy č. 6 a 7/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL 

2. Volební řád AS FZS TUL 

3. E-schránka důvěry 

4. Návrh na odvolání děkana z funkce 

5. Vyhlášení řádných voleb AS FZS TUL na volební období 2024-2027 

6. Různé 

 

 

   
   1 Zápisy č. 6 a 7/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL 

Předseda AS FZS TUL předložil ke schválení Zápisy č. 6 a 7/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL. 

Diskuze: Senát nevznesl připomínky k předloženým zápisům č. 6/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL 

dne 15. listopadu 2023 a č. 7/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL dne 18. prosince 2023. 

Návrh usnesení:  

I. AS FZS TUL schvaluje Zápis č. 6/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL dne 15. listopadu 

2023 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 9-0-0 

II. AS FZS TUL schvaluje Zápis č. 7/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL dne 18. prosince 

2023 

             Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 9-0-0 
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   2 Volební řád AS FZS TUL 

Předseda AS FZS TUL předložil revizi 01 Volebního řádu AS FZS TUL a připomněl, že původní znění bylo vráceno 

AS TUL s připomínkou a žádostí o upřesnění.  Připomínka k upřesnění formulace byla do textu zapracována, další 

jednání AS TUL, na které bude Volební řád předložen, proběhne 13. 2. 2024. Změnou bude možné vyhlásit volby 

prezenční či elektronickou formou. 

Diskuze: Senát nevznesl připomínky. 

  Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje revizi 01 Volebního řádu AS FZS TUL 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 9-0-0 

 
3 E-schránka důvěry 

Předseda AS FZS TUL požádal předkladatele o předložení návrhu. Senátor Dvořák přestavil možnosti a přínosy 

schránky a prakticky spuštěním z předloženého odkazu předvedl přihlášení přes shibboleth a upozornil, že možná 

délka vyjádření je 5000 znaků a je možné uvést kontakt. Schránku bude spravovat se senátorkou Benešovou a 

zkušebně ji spustí. 

Diskuze: Lindauer se dotázal na podrobnosti ohledně správy schránky a upřesnění, kdo bude mít přístup 

k nahlížení. Předkladatel uvedl, že správa schránky bude vázána na funkci v senátu. Přístup tak budou mít 2 zástupci 

studentské komory jako editoři a předseda senátu. 

Morava vnesl dotaz ohledně možnosti podávat podněty anonymně, předkladatel potvrdil, že to možné je. 

Mašková požádala o upřesnění, jak často a komu budou podněty předávány. Dvořák sdělil, že editorům přijde 

zpráva, periodicita předávání informací vedení fakulty bude domluvena. Předpokládá se domluvení schůzky 

s děkanem a proděkany, příp. s ombudsmanem. Toto může být dále po posouzení závažnosti rozšířeno o vyučující 

a vedení fakulty. 

Děkan konstatoval, že problém s předáváním podnětů je se studenty řešen dlouhodobě a opakovaně, s rozpaky 

přijal vyjádření studentů, kde nesouhlasí obsah se zápisy ze schůzek. Opakuje, že pokud studenti zřídili sami 

neoficiální schránku, nejedná se o oficiální nástroj a anonymní osobní tvrzení lze těžko řešit. Případné kárné kroky 

je nutné zdůvodnit, jinak je TUL vystavena hrozbě prohry u případného soudu. Proto již bylo domluveno, jak situaci 

řešit ustanovením zástupců studentů, aby byl podnět podložen konkrétně. Studenti fakulty dostanou dopis se jmény 

zástupců, kteří se poté sejdou s vedením a bude proveden zápis. Toto je děkan připraven udělat. S anonymními 

podněty nelze pracovat. 

Děkan nesouhlasí se zněním posledního odstavce v dokumentu studentů, který uvádí, že děkan byl ke schůzce 

vyzván ombudsmanem. Zcela naopak, děkan inicioval schůzku s ombudsmanem a ten s ní souhlasil. 

Současný návrh schránky považuje děkan za přijatelný, požádá o jména dvou kolegů ze studentské komory, 

s anonymitou podání počítá a situaci rozumí. 

Benešová uvedla, že se snažili získat odpověď na již došlá oznámení. Je nutné se přesvědčit o jejich oprávněnosti. 

Pozice dvou dohlížitelů řeší zastupitelnost. Dohlížející studenti chtějí mít funkční nástroj, ne vlastní osobní mail. 

Morava konstatoval, že bylo doručeno již 33 podnětů a 1/5 byla neanonymní. Podněty byly závažné a studenti nebyli 

vyslyšeni, přičemž se jednalo i o citlivá témata typu sexuálního obtěžování. 

Děkan uvedl, že vedení zajistí kompletní informace o schránce a dalších možnostech – kanálech pro případné 

podněty studentů (STAG, ročníkoví vedoucí, akademická poradna, ombudsman…) 

Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje vytvoření digitalizované schránky důvěry s názvem E-SCHRÁNKA 

DŮVĚRY FZS TUL v předloženém znění. 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 8-1-0 
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4 Návrh na odvolání děkana 

Předseda senátu jako navrhovatel zaslal materiály s odůvodněním. Otevřený dopis proděkanky Paukertové byl na 

žádost senátora Moravy stažen z projednávaných materiálů. 

Diskuze: Děkan připomněl, že jelikož dokument byl zveřejněn až na sklonku pondělí, vyjádří se nyní.  Návrhy 

předsedy senátu projde po bodech, jelikož obsahují nepřesnosti.  

Zmíněnou tzv. nečinnost vedení objasnil již v předchozím vystoupení a zdůvodnil. Proběhly pohovory se 

jmenovanými a byla nalezena cesta k řešení, vedení tedy nečinné nebylo. K citaci, že „studenti nechtěli užít STAG“ 

děkan doufá, že se obnoví důvěra. 

K informovanosti studentů děkan připomněl, že pokud proběhlo setkání se studenty, účastnily se nižší desítky 

studentů a o jednání byl z jejich strany malý zájem. Děkana zaráží, že informovanost studentů kritizuje Reček, který 

je členem kolegia děkana právě proto, aby měl možnost předat informace studentům. Není pravda, že by informaci, 

jak řešit problémy, studenti neobdrželi. Jsou informování již při zápisu a slovy děkana se na tom i předseda senátu 

mohl podílet. Zápisy z kolegia jsou vyvěšeny a informace je možné dohledat. 

Pozice 4. proděkana není v rozporu s programem děkana. Program podle něho není dogma a pokud je to důležité 

a efektivní, lze funkce oddělit. Záležitosti, které řeší proděkanka Paukertová jsou podle děkana pro fakultu existenčně 

důležité. Případná fyzická nepřítomnost je plně v souladu s rozhodnutím rektora a děkana a s výší úvazku. Navíc 

v dnešní době s dostupnými prostředky komunikace lze řešit mnoho problémů on-line. 

Případné neplnění programu bere děkan na svoji odpovědnost. 

Děkan uvedl, že vytvoření navazujících programů není v současné situaci možné. Jelikož není dostatek 

kvalifikovaných osob, nejedná se o program na jedno období. Ve zdravotnictví dokončí Ph.D. jeden student z pěti. 

K rozvoji fakulty děkan připomněl, že probíhá osobní ohodnocení, podle pokynu rektora jsou nastavovány plány 

osobního rozvoje. Fakulta při tom může zaměstnancům pomoci, na realizaci se pracuje. 

Děkan nesouhlasí s uvedením termínu „vynucený odchod“, pokud se týká ukončení pracovního poměru Rečka. 

Souběh činnosti jako jednatele uváděné s.r.o. a práce pro FZS TUL je přímý konflikt zájmů. Nejde tak o konflikt 

děkana s Rečkem, ale o konflikt firma vs. TUL. 

Děkan nesouhlasí s tím, že se Reček uvádí jako klíčová postava fakulty. Jeho s.r.o. byla založena v únoru 2023 a 

děkan se tuto informaci dozvěděl v listopadu 2023. Pokud jde o vyučujícího Buchtelu, skončila mu smlouva. 

Pokud se jedná o možný střet zájmů z jeho strany, děkan uvedl, že figuroval v mnoha institucích, což je na určité 

pozici běžné a uvádí se to jako prestižní. Při nástupu na UZS rektora o všech těchto funkcích informoval. 

Děkan uvedl, že je osoba samostatně výdělečně činná, konkrétní náplní je příprava kongresů a poradenská činnost 

a nesouvisí s náplní činnosti děkana. Uvedena je např. firma, která je pouze schránka, což lze kontrolovat, či 

společnost, která získávala sponzory pro vydání učebnice. U Purkyňova fondu se jedná o podpoření badatelské 

činnosti a neplacenou funkci předsedy. Pro firmu, která podporovala rodiny s členem na umělé plicní ventilaci, se 

jednalo o neplacenou činnost. Firma nefunguje více jak 10 let, jelikož náklady jsou nyní hrazeny z pojištění. 

Pokud jde o činnost na 2. LF UK, je zcela v rozsahu podle příslušných předpisů. 

Děkan připomněl, že s činností týkající se VaV byl nespokojen a diskutoval s prof. Richterem, který na svoji funkci 

rezignoval. Byla přislíbena pomoc doc. Jirákovi a je připravován další projekt s KNL. 

Ohledně nedostatečného zázemí pro studenty děkan uvedl, že problém řeší za univerzitu prorektorka Burgerová. 

Tajemnice připomněla, že již opět funguje studentský klub. 

Děkan konstatoval, že není pravda, že se pověst FZS zhoršuje, což dokládá i stálý převis uchazečů o studium. 

Dobrou pověst potvrzuje i příprava memoranda se ZZS LK a KNL podporovaná rektorem univerzity a zaštítěná 

hejtmanem Libereckého kraje. Cílem je i formalizace simulační výuky a netříštění prostředků. 

Reček uvedl, že schůzka se jmenovanými vyučujícími proběhla až po intervenci ombudsmana v prosinci a lednu. 

Děkan sdělil, že to není pravda, jelikož s nimi mluvil již dříve. Ombudsmana kontaktoval z vlastní iniciativy a o jeho 

údajné intervenci nic neví. Reček zmínil bývalého kolegu Janečka s tím, že již bývalý senátor v říjnu 2021 opakovaně 

žádal, aby proběhlo setkání studentů a vedení fakulty, mezi studenty rozeslal dotazník, na který většina respondentů 

odpověděla, že o taková setkávání mají zájem. Dodnes však žádné setkání neproběhlo. 
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Zároveň se dotázal, proč je příprava Mgr. studia v programu děkana. Dále uvedl, že otevřený dopis Mgr. Paukertové 

považuje za snahu diskreditovat jeho osobu, že jsou zde uvedeny nepravdy a nepodložená tvrzení a jelikož dopis 

překročil hranice fakulty a byl odeslán i lidem z KNL, tak podnikne právní kroky na ochranu své osoby.  

K hlasování předseda senátu uvedl, že je tajné, a tudíž senátor Beneš připojený on-line nebude mít možnost 

hlasovat. Každý senátor obdrží jeden hlasovací lístek, kde zaškrtne, zda souhlasí nebo nesouhlasí s odvoláním 

děkana z funkce. Skrutátoři zkontrolovali volební schránku a konstatovali, že je prázdná, následně bylo přikročeno 

k hlasování. Po odhlasování všemi přítomnými senátory provedli skrutátoři kontrolu lístků a seznámili přítomné 

s výsledky. 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 5-1-2 

Návrh usnesení: Návrh na odvolání prof. MUDr. Karla Cvachovce, CSc., MBA z funkce děkana FZS TUL nebyl 

přijat. 

   
 5 Vyhlášení řádných voleb do AS FZS TUL na volební období 2024-2027 

   Předseda senátu informoval senátory, že s ohledem na končící volební období je třeba vyhlásit řádné volby dva 

měsíce předem, návrh na vyhlášení obdrželi v mailu. Zároveň je třeba jmenovat členky volební komise, které svým 

podpisem již potvrdily souhlas se jmenováním.  

   Diskuze: Volby by tak podle plánu proběhly 19. 2. 2024 a nový senát by fungoval do dubna. 

I. Jmenování členek volební komise 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 7-0-1 

Návrh usnesení: AS FZS TUL navrhl a schválil volební komisi pro řádné volby do AS FZS TUL ve 

složení předsedkyně volební komise Ing. Tereza Murdychová, členky komise Ing. Renata 

Čermáková, Bc. Nikol Benešová. 

II. Vyhlášení řádných voleb do AS FZS TUL 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 8-0-0 

Návrh usnesení: AS FZS TUL vyhlašuje řádné volby do AS FZS TUL 

 

  

 
 

Předseda senátu ukončil jednání, datum dalšího zasedání nebylo stanoveno. 

 

V Liberci dne 29. 1. 2024 
 
 
 

Mgr. Magda Holá, DiS. Ing. Bc. Jakub Reček, DiS. 

zapsala tajemnice AS FZS TUL předseda AS FZS TUL 


